
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-11-24, § 17 

 

 Tid Torsdagen den 24 november 2011 kl 16.40 – 17.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 5 december 2011 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Emilia Hagberg 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Emilia Hagberg (MP) vice ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Datevig Mardirossian Lönn (M)  

Annika Davidsson (M)  

Mark Klamberg (FP)  

Jonas Naddebo (C)  

Malte Sigemalm (S)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Kajsa Stenfelt (V)  

 
 

 Ersättare:  

Peter Abelin (M)  

Christoffer Kuckowski (M) §§ 1 - 16 

Inga-Lill Larsson (M)  §§ 2 - 30 

Charlotta Schenholm (FP)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Margareta Stavling (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hanna Helsing (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Maria Antonsson (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Ted Ell, Staffan Forsell, Åse Geschwind, 

Lars Jolérus, Ulla Ritzén och Marita Söderqvist samt personalföreträdaren Luis Lopez 

§§ 1-20 och §§ 22-30 och biträdande borgarrådssekreteraren Martin Savén från roteln. 

 



  

 
 § 17 

Utformning av miljözon för dubbdäck. Svar på uppdrag i skrivelse från 
Ulla Hamilton (M), Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) den 25 
augusti 2011. 
Samt svar på skrivelse om utökat dubbdäcksförbud från Emilia Hagberg 
m fl (MP) 
Dnr T2011-300-03647 och T2011-300-03615 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt trafikkontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden ger kontoret i uppdrag att fortsätta följa upp 

 utvecklingen av PM10-halterna och resultatet av dubbdäcksförbudet. 

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden ger kontoret i uppdrag att inför vintersäsongen 

 2012/2013 återkomma med förslag till dubbdäcksförbud på ytterligare någon 

 eller några innerstadsgator.  

 

3 Trafik- och renhållningsnämnden ger kontoret i uppdrag att fortsätta utreda 

 införandet av områdesförbud. 

 

4 Trafik- och renhållningsnämnden ger kontoret i uppdrag att fortsätta 

 kommunicera däckvalets betydelse. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 14 november 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) 

 och Malte Sigemalm m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Emilia Hagberg m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

Att uppdra åt kontoret att ta fram en strategi för att införa dubbdäcksförbud 

vintersäsongen 2012-2013 inom hela den zon som omfattas av trängselskatt 

 

Att uppdra åt kontoret att utreda och föreslå andra åtgärder, t.ex. 

trafikbegränsningar, i syfte att klara miljökvalitetsnormerna 

 

Att uppdra åt kontoret att i informationsinsatser riktade till däckverkstäder och 

konsumenter tydligt kommunicera att ett omfattande dubbdäcksförbud kommer att 

införas i Stockholms stad 

 

Att därutöver anföra följande 

 

Den föreslagna tidsplanen med förbud i mindre område tidigast 2014/2015 och 

förbud i större område ”senare” är inte alls tillräcklig. Sedan i somras är det 

möjligt att införa förbud mot dubbdäcksanvändning i ett geografiskt område och 

Stockholms stad måste använda den möjligheten. Partiklar (PM10) ger upphov till 



  

hälsoproblem och dödsfall. Barn, äldre och människor med hjärt- och kärlproblem 

drabbas hårdast. Länsstyrelsen har riktat skarp kritik mot att staden gör för lite för 

att förbättra den dåliga luften. 

 

3) Kajsa Stenfelt (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande:  

 

1. Att avslå kontorets förslag till beslut 

2. Att snarast införa dubbdäcksförbud i hela Stockholms innerstad 

3. Att därutöver anföra: 

 

Dubbdäcksanvändningen är den enskilt största källan till PM10 partiklar i 

stockholmsluften, och halterna är fortfarande för höga, trots förbudet på 

Hornsgatan. 

 

Därför krävs snarast kraftiga åtgärder för att minska dubbdäcksanvändningen i 

hela staden. 

 

Självklart ger det ett tydligare budskap till medborgarna att sluta använda 

dubbdäck över huvud taget, om förbudet gäller hela Stockholms innerstad, i stället 

för att införa dubbdäcksförbud lite kors och tvärs 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), 

Mark Klamberg (FP), Jonas Naddebo (C) och Malte Sigemalm m.fl. (S). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Emilia Hagberg m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Kajsa Stenfelt (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


